
تامین بود. همان روزی که ایشــان وســط جمعیت بود، دوســتان دستگاه های 
اطلاعاتی شــنود کــرده بودند که یک نفر از باقیمانــده عملیات در منطقه فعال 
است. به برکت خون حاج قاسم و همت نیروهای امنیتی موضوع جمع شد، ولی 

ایشان به شدت خطرپذیر بود.
 در نوشــهر بــاران شــدیدی می آمد و یکــی از محافظ هــا از روی محبت بالای 
ســر ایشــان چتر گرفــت. حاج آقا با عتــاب چتر را از دســتش گرفت. ایــن رفتارها، 
ارتباطش با مردم، جوان ها، نخبگان، دانشجوها، طیف های مختلف، خانم ها، 
خانواده هــای شــهدا دیده می شــد. چقدر دلگرم می شــدند و چقــدر در حقش 
دعا می کردند. ایشــان با حضــورش در میدان، میدان را بــرای حضور خود مردم 
بــاز می کــرد. نذرهــا و دعاهای تمام مردم ایــران و پای کار آمدن تمام روســتاها و 
شهرهای اطراف محل حادثه جز معجزه انقلاب اسلامی چیز دیگری بود. از این 
حرکــت جمعــی، عظمت انقلاب اســلامی، عظمت کار امام، عظمــت کار رهبری 

کاملا آشکار است.

از نمونه های کارگشــایی سفرهای اســتانی بگویید، اگر مصداقی تر باشد   
بهتر است.

ببینید اساســا سفرهای استانی باعث می شــوند که چهره واقعی مردم ایران رخ 
بنمایانــد. ورزشــکارانی که چنــد روز پیــش از حادثه رئیس جمهــور را در صحنه 
کنش نشــان دادنــد و عــده ای از آنها  دیدنــد، بــا شــنیدن خبر ســقوط بالگــرد وا
اعــم از زن و مرد، کوهنوردان، کشــتی گیرها، والیبالیســت ها پــای کار آمدند. پس 
مردم ما آن چهره ای نیستند که رسانه  های معاند از آنها تصویر می کنند. کسی 
مشکلات و مسائل را رد نمی کند. نقدها را همه می فهمیم.   آقای رئیس جمهور 
به این جمع بندی رسید که بخش اعظم ثروت این مملکت زیر پای مردم عزیز 
خوزستان است و باید برای آنجا هزینه کرد. از روز اول دولت با خوزستان شروع 
کرد و 7 ، 8 مرتبه به آنجا رفت. مسئله فاضلاب را به جایی رساند که مردم از آن 
حجم مشکلات که واقعاً تعجب آور است تا حد زیادی خلاص شدند. مسئله ای 
کــه در ارتبــاط بــا صیادهای هرمزگان اتفاق  افتاد. ایشــان وقتی بــه آنجا رفت، به 

کتفا نکرد و با خود آن آدم ها صحبت  کرد.  گزارش کارشناسی ا
چند وقت پیش از دفترشــان به من زنگ زدند که گفته اند فلان پروژه در بم 
در چــه وضعی اســت. ایشــان در یکی از ســفرهایش به بم، وضعیــت آب را دیده 
و دســتور داده بودنــد کــه ایــن کار را انجــام بدهید. می گفتند می خواهــم بروم و 
بررسی کنم ببینم مسئله آب بم حل شده یا نه؟ با من تماس گرفتند و گفتند از 
گروه های مختلف مردمی سئوال کنید و ببینید این گزارشی که وزارت نیرو داده 
دقیق اســت یا نه؟ ایشــان به صحت گزارش وزیر خودش اطمینان دارد، ولی باز 

می خواهد برای اطمینان بیشتر با مردم هم چک کند. 
وقتی به کردستان می رویم و مردم مشکلاتشان و مسئله راه آهن را می گویند 
یا مســئله راه آهن در تبریز در ســفری باز می شــود، در ســفر دوم که می رویم به 
بهره برداری می رسد. خیلی وقت ها گزارش برای شما می آید، ولی در محل است 

که حس می گیرید و راهکار پیدا می کنید. 
یکی از ابتکارات ایشان در سفرهای استانی، جلسات حل مسئله است. بعضی 
وقت ها کارشناسان در تهران می آیند و می نشینند و می گویند فلان کار راه ندارد. در 
بحث آب خلیج فارس که استان های اصفهان، یزد، چهارمحال و بختیاری،کرمان 
و... مسئله داریم. ایشان رفت و کاملا از کارشناسی ها اطلاعات گرفت که آب تا کجا 
چگونــه می آید و بعد چگونه می شــود با ابتکار، معادن را پای کار انتقــال آب آورد. 
الحمدلله این مشکل در سه استان کرمان، یزد و اصفهان که تنش های آبی زیادی 
داشتیم، حل می شود. اتفاق نمی افتد مگر با سفر. وقتی ایشان می آید و نساجی 
مازنــدران را چــک می کند که قبل از آن در زمــان که در قوه قضاییه بوده، ابعاد کار 
را بررســی کــرده بــوده، تا اطمینان پیــدا نکند که وام گرفته شــده و آدم هــا پای کار 
آمده اند و کارگر نیاید و فیش حقوقی او را چک نکند که ببیند آیا به موقع حقوقش 
را می دهند یا نه؟ کار را رها نمی کند. بله،گزارشــات  تا یک حدی اعتبار دارند، ولی 
با حضور در میدان می شــود تصمیمات دقیق و ریشــه ای گرفت.  ایشــان در یکی 
از این بازدیدها به خیری برخوردند که تمام زندگی اش را گذاشــته بود و داشــت 
در جنوب شــهر تهران بیمارستان می ساخت. خودشــان آمدند و بیمارستان را 
افتتاح کردند. بعد از آن دستور دادند. خود آن خیرین آمدند و گفتند ما حاضریم 
سه تا بیمارستان برای کودکان بسازیم. این کاری است که ما باید سال ها بدویم 
تا بتوانیم با اعتبارات جاری کشــور بســازیم. این خیر چه موقع حس می گیرد ؟ 

موقعی که می بیند رئیس جمهور در کرج از مجموعه اش بازدید کرده است. 

این روحیه در ایشان در قوه قضاییه و آستان قدس هم وجود داشت.   
بله. آقای رئیســی همیشــه می گفت: »من یک طلبه ساده هستم.« طلبه ای 
از دل مــردم کــه الحمــدالله به واســطه مردمــداری و مردم فهمی و دلســوزی 
بــرای مــردم، خداونــد چنین عزتــی را به او داد. مــردم را به همــه چیز ترجیح 
مــی داد. جمعــه شــب خیلــی خســته بــودم و یــک حالــت ســرماخوردگی هم 
داشتم و چند سفر را هم پشت سر گذاشته بودیم و خلاصه دنبال این بودم 

کنم.  که یک جوری شنبه را بپیچانم و دو سه ساعتی استراحت 
دیدم ایشــان اول صبح جلســه گذاشــته. خدا شــاهد اســت از خودم خجالت 
کشــیدم. آدم شــرمنده می شــد کــه ایــن آدم شــبانه روز، در فضای پر از اســترس و 
فشــار، کار می کرد. وســط این معرکه، اخبار رادیوهای خارجی را هم می شــنید که 
بداند شــورای امنیت دارد چه کار می کند یا چه مســئله ای در جریان است. شاید 
این رفتارهای مجاهدانه برای ما در جمهوری اسلامی عادی باشد، ولی برای مردم 

دنیا عادی نیست.

ایشان در یکی از این 
بازدیدها به خیری 
برخوردند که تمام 
زندگی اش را گذاشته 
بود و داشت در جنوب 
شهر تهران بیمارستان 
می ساخت. خودشان 
آمدند و بیمارستان را 
افتتاح کردند. بعد از 
آن دستور دادند. خود 
آن خیرین آمدند و 
گفتند ما حاضریم سه تا 
بیمارستان برای کودکان 
بسازیم. این کاری است 
که ما باید سال ها بدویم 
تا بتوانیم با اعتبارات 
جاری کشور بسازیم. 
این خیر چه موقع حس 
می گیرد ؟ موقعی که 
می بیند رئیس جمهور 
در کرج از مجموعه اش 
بازدید کرده است

 من هم 
یتیم بودم

خودتان را 
دست کم نگیرید

یستی کشور گفت وگو با رئیس سازمان بهز

علــی محمــد قادری که در ســال ۱۳۵۸ در تهران متولد شــده دانشــجوی 
دکتــری مدیریــت دولتــی اســت. قــادری در نــوروز ســال ۱۳۸۸ شمســی 
بــه مدیرکلــی بهزیســتی اســتان همــدان منصــوب شــد، البته او ســابقه 
مدیرکلــی بهزیســتی اســتان تهــران را نیــز در کارنامــه دارد، او همچنیــن 
در  قــادری  اســت.  داشــته  فعالیــت  تهــران  شــهرداری   ۱۳7 ســامانه  در 
دولت ســیزدهم با حکــم، حجت الله عبدالملکی، وزیــر تعاون کار و رفاه 

اجتماعی به عنوان رئیس ســازمان بهزیســتی کشور منصوب شد.

یکی از جاهایی که شــهید آیت الله رئیســی بیش از هر جای دیگری حضور پیدا   
می کرد، در کنار عزیزان سازمان بهزیستی بود. از این مراجعات برای مان بگویید.

بســم الله الرحمن الرحیم. با نام حضرت حق ســخن آراســته می کنم که بندگی اش 
عیــن ســروری اســت و محبتــش واقعیــت عشــق و عشــقش بهانــه ای اســت بــرای 
شــهادت و پر کشــیدن به ســوی آن بی انتهای لطیف. من هم به همه آزادمردان 
، شــهید راه خدمت تســلیت و تعزیت عرض  دنیا و شــیفتگان شــهید و ســید عزیز
، تحول گرا و ساختارســاز بودند. روزی  می کنم. ایشــان یک شــخصیت جامعه ســاز
که به این دولت شــرفیاب شــدیم و لوح خدمتی خود را گرفتیم، این نوع خدمت 
بــا خدماتــی کــه در طول زندگی انجــام داده بودیــم، متفاوت دیدیم. ایشــان قبل 
از اینکــه رئیس جمهور باشــد، برای سلســله مراتب، وزرا، مســئولیت های مختلفی 
کــه در کشــور مترتــب بــود.  بنــده به عنوان یــک معاون وزیــر باید با یــک لایه بالاتر 
از خــودم ارتبــاط می گرفتم، اما هر موقع به ایشــان می رســیدیم، من ایشــان را پدر 
خــودم می دانســتم و فرمایشــات و توصیه های ایشــان که همچنــان در گوش من 

زمزمه می شود، راجع به ایتام، راجع به افراد دارای معلولیت.

از میزان این پیگیری ها بگویید.   
آیــت الله رئیســی بــا وجود دغدغه هــای متعدد دربــاره افــراد در معرض آســیب، فقرا و 
مبتلایان، همچنین کارهای میدانی، ملی و دیپلماتیکی که طی ســه ســال گذشــته 
انجام دادند، زمانی را برای حضور در سازمان بهزیستی اختصاص می دادند. ما 9 بار 
کز مختلف بهزیســتی به محضر ایشان رسیدیم و ایشان عشق و  در شــیرخوارگاه و مرا

محبت خود را به این افراد ابراز می داشتند.

   . ، نه در طول مسئولیت های دیگر آن هم فقط در قامت رئیس جمهور
بله. این خیلی بی بدیل بود. این یک رفتار خود منتشرشونده بود.

اگر طول خدمت شــهید آیت الله رئیسی را سه ســال در نظر بگیریم، ایشان هر   
ســال سه مرتبه به مراکز مختلف بهزیستی سرکشــی کرده و در کنار ایتام و معلولین 
حضور داشــته اند. نگاه ایشــان به بهزیســتی و دســتورات متفاوتی کــه در این زمینه 

صادر کردند، چگونه بود؟
به ایشان عرض کردم یک صف طویل از زنان سرپرست خانوار و جامعه هدف سازمان 
بهزیســتی سال هاســت که شکل گرفته اســت. از شــهید دکتر فیاض بخش بنیانگذار 
ســازمان بهزیســتی یاد می کنم. به ایشــان عرض کردم در ظرف 42ســال در ســازمان 
کارهای زیادی انجام شــده، اما منابع خاصی می خواهد که بیش از 600هزار خانواری 

که سال هاست در این صف ایستاده اند تحت پوشش سازمان قرار بگیرند. 
ایشــان دســتور داد، پیگیری کردند، در رویدادی که در اواخر در قم بودند مســئله 
بهزیستی را مطرح کردند. در گفتگوی با مردم از بهزیستی گفتند. در محضر مقام معظم 
رهبری که گزارش می دادند، گفتند. افرادی که نابینا بودند به دفتر ایشان آمدند. خارج 
از پروتکل های ریاست  جمهوری، دو مرتبه افراد دارای معلولیت در دفتر ایشان حضور 
پیــدا کردند. دســتوراتی که می دادند اجرا می شــد. امروز ســاختار ســازمان بهزیســتی 

متفاوت شده است. 90
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